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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 
 
Sessió Ordinària                                                              Dijous,  31  de març de 2011 
Acta núm. 3                                                                                                    1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO 
VALLECILLOS, Sr. XAVIER ESTEBAN MARTÍN, Sra. ANNA BECERRA PEÑA, Sra. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. NEUS VENDRELL 
VIGO, Sra, SALVADORA SANZ RECOBENIZ, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. 
LUÍS IGLESIAS TORO, Sr. BENET CASTILLEJOS SEGURA, Sr. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, Sr. JOSÉ ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, Sr, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sra. 
MARTA JIMÉNEZ IBORRA, Sr. ANDREU PÉREZ LORITE, Sra. EMMA BLANCO 
ANGUERA, Sr. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, Sr. RAMON CASTELLANO 
ESPINOSA i Sr. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari: Sr. Guillermo de Prada Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : Sr. José Mª Garcia Pascual. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia trenta-un de març de dos mil onze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, 
concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. 
Guillermo de Prada Bengoa. 
 
La Sra. Neus Vendrell es va absentar definitivament de la sessió en el moment que es detalla a 
l’acta. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
Amb caràcter previ a la celebració del Ple,  el Sr. Alcalde va indicar que la Federació d’Associació 
de Veïns de Gavà havia adreçat una petició a l’Ajuntament, per tal de que en el Ple, com a màxim 
òrgan institucional de la nostra ciutat, es guardés un minut de silenci en memòria de totes aquelles 
persones que el passat 11 de març van ser víctimes d’un horrible terratrèmol al Japó, i d’un 
tsunami posterior. Per això, i de conformitat també amb la voluntat expressada per tots els grups 
municipals, en solidaritat amb el poble del Japó, el Ple va  portar a terme aquest minut de silenci. 
 
I essent les divuit hores, cinc minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
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Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 

 
1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 

 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 2 de data 24 de febrer de 2011.  
 
 

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 

2 - DECLARACIÓ DE COMPATIBILITAT  
    

Declarar la compatibilitat d’activitats privades de la Sra. M. Ángeles Espada Martínez amb DNI 
núm. _________, personal laboral d’aquest Ajuntament, amb la categoria de Auxiliar 
d’informació adscrita al Punt d’Atenció al Ciutadà (PAC) de 35 hores setmanals, amb l’activitat 
d’administradora de la societat TOMASES ASESORES, SL dedicada a l’activitat 
d’instal·lacions elèctriques i climatització en general, a partir del dia 1 d’abril d’enguany. 
 
En tot cas, la suma de jornades de l’activitat a l’Ajuntament amb les de l’activitat privada no 
podran superar la jornada ordinària establerta a aquest Ajuntament, incrementada en un 
cinquanta per cent.  
 
Tot això de conformitat amb allò que preveu  la Disposició Final Quarta de la Llei 7/2007, de 12 
d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’empleat públic, la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’Incompatibilitats del personal al servei de les Administracions Públiques i l’article 329 del 
Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament del personal al servei de les 
entitats locals. 
 
 

3 - MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL D E L’INSTITUT 
MUNICIPAL PER A LA PROMOCIÓ I ACTIVACIÓ DE LA CIUTA T (IMPAC) 

CORRESPONENT A L’ANY 2011 
 
Primer .- Modificació les característiques del lloc de treball que a continuació es detalla, 
d’acord amb el que s’indica als annexos: 

 
• Cap tècnic/a i publicitat (codi de fitxa AL/IMPAC - 09)  
 

Segon.- Aprovar inicialment el text refós de la Relació de Llocs de Treball del personal de 
l’Institut Municipal per a la Promoció i Activació de la Ciutat (IMPAC) per a l’any 2011 
que serà vigent, si s’escau, amb efectes 1 de gener de 2011, un cop incorporades les 
modificacions anteriors. 
 
Tercer.- Procedir a donar-ne l’oportuna publicitat de conformitat amb la legislació vigent i a 
comunicar la modificació als òrgans competents de les diferents administracions. 
 
L’acord va ser aprovat per catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i set 
(7) abstencions (3 PPC, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
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simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 
 
4 - APLICACIÓ DEL 95% DE BONIFICACIÓ EN L’IMPOST DE  CONSTRUCCIONS, 

INSTAL·LACIONS I OBRES DE LES OBRES DE CONSTRUCCIÓ DEL NOU CAP 
GAVÀ-3 A PETICIÓ DEL SERVEI CATALÀ DE LA SALUT.  

 
DECLARAR  de conformitat a la petició del Servei Català de la Salut Àrea de Patrimoni i 
Inversions de la Generalitat de Catalunya, les obres per a la construcció del nou CAP Gavà-3, 
com d’ especial interès i utilitat municipal per concórrer-hi circumstàncies socials, d’ acord amb 
allò que disposa l’ article 103.2 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
aplicant la bonificació del 95 per cent en l’ Impost de  Construccions Instal·lacions i Obres, 
establerta a l’Ordenança municipal núm. 3 i previ informe al respecte, de l’arquitecte municipal. 
 
L’acord va ser aprovat per dinou (19) vots a favor (12 PSC, 3 PPC, 2 ICV-EUiA, 1 CiU i 1 
C’s), cap en contra i dues (2) abstencions (2 ERC), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l’art. 114.1 del 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Després de l’explicació de la proposta per part de la  Sra. Raquel Sánchez, va prendre 
la paraula la Sra. Marta Jiménez, en nom d’ERC, la qual va manifestar que sempre 
que es parlava d’una obra o d’un servei ubicat al Pla de Ponent, el seu grup volia 
deixar constància de la seva comprensió que Gavà necessitava un nou CAP, fet 
aquest que era evident pels usuaris de a sanitat pública, per bé que sempre, ERC 
volia deixar també constància de la seva posició tant respecte de la seva 
disconformitat amb el lloc on s’ubicaria aquest futur CAP, com respecte del fet ja 
previst de que buidés de contingut i d’alguns serveis els CAPS actualment existents a 
la nostra ciutat, i per tant, el vot del seu grup seria l’abstenció.  

 
 
 
5 - LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’AJUNTAMENT, EL P ATRONAT 
MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS, EL PATRONAT MUNIC IPAL 
D’ESPORTS, L’INSTITUT MUNICIPAL DE GESTIÓ DEL PATRI MONI CULTURAL I 
NATURAL I L’INSTITUT MUNICIPAL PER A LA PROMOCIÓ I ACTIVACIÓ DE LA 
CIUTAT  
 

EXERCICI 2010 
 
Donar-se per assabentat, segons el que disposa l’article 193.4 del Real Decreto Legislativo 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de La Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, del Decret de l’Alcaldia de data 28 de febrer de 2011 per mitjà del qual s’aproven 
les liquidacions dels pressupostos de 2010 de l’Ajuntament, el Patronat Municipal de Serveis 
Comunitaris (PMSC), el Patronat Municipal d’Esports (PME), l’Institut Municipal de Gestió del 
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Patrimoni Cultural i Natural (IMGPCN) i l’Institut Municipal per a la Promoció i Activació de 
la Ciutat (IMPAC), l’estructura de les quals és la següent: 
 

PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 
 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/10...........................................................16.547.286,41 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/10....................................................9.392.062,48 
2. Resultat pressupostari ajustat.............................................................................. .2.300.293,67 
3. Romanents de crèdit.............................................................................................5.916.497,73 
4. Romanents de tresoreria per a despeses generals......................................................30.711,95 
 

PRESSUPOSTOS DELS ORGANISMES AUTÒNOMS MUNICIPALS 
 
PATRONAT MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS (PMSC) 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/10........................................................... 1.559.880,94 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/10.................................................. 1.115.396,64 
2. Resultat pressupostari ajustat.................................................................................149.991,74 
3. Romanents de crèdit...............................................................................................357.304,16 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals................................................. .......8.053,18 
 
PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS (PME) 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/10............................................................ ...252.198,97 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/10......................................................225.401,19 
2. Resultat pressupostari ajustat..................................................................................114.570,17 
3. Romanents de crèdit................................................................................................102.846,45 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals...................................................... ..3.496,09 

 
INSTITUT MUNICIPAL DE GESTIÓ DEL  

 PATRIMONI CULTURAL I NATURAL (IMGPCN)  
 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/10............................................................ .....83.469,00 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/10........................................................83.640,70 
2. Resultat pressupostari ajustat.............................................................................. .......7.003,87 
3. Romanents de crèdit.................................................................................................36.930,84 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals................................................. .....11.100,88 
 

INSTITUT MUNICIPAL PER A LA PROMOCIÓ  
I ACTIVACIÓ DE LA CIUTAT (IMPAC)  

 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/10............................................................ ...360.487,16 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/10......................................................309.200,69 
2. Resultat pressupostari ajustat –negatiu-.............................................................. ..-130.828,53 
3. Romanents de crèdit...............................................................................................105.272,72 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals................................................. .....12.842,40 
 
 

---------- 
Es va absentar definitivament de la sessió la regidora sra. Neus Vendrell. 

--------- 
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PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, el sr. Alcalde, com que no  hi havia cap una pregunta formulada 
durant la passada sessió ordinària que encara restés per contestar, va procedir directament a 
donar compte i contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb vint i 
quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents regidors o grups municipals. Tot 
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 
 
 
El primer Grup Municipal a qui el sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup Popular.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, sr. Sáez, va començar formulat el següent prec: “En la 
calle Eramprunyà, delante del colegio, destaca la presencia de una grúa que pertenece a una 
empresa constructora que ya no presta actividad. A pesar de no seguir con la obra, la grúa no se 
ha movido del lugar, tal como muestran las fotografías que se adjuntan. Los vecinos ya han 
mostrado su preocupación por el peligro que supone la presencia de tal máquina, tanto por su 
envergadura como por su proximidad, y está de más añadir que tal ubicación no es la adecuada, 
si ya no está prestando servicio. Ante este hecho, y dado que han pasado semanas y la situación 
sigue siendo la misma, el Grupo Municipal del Partido Popular formula el siguiente Ruego: 
(Que el) Equipo de Gobierno lleve a cabo las gestiones necesarias para retirar la grúa de su 
ubicación actual, por el peligro que puede suponer.” 
 
Per part de l'Equip de Govern va contestar el Tinent d’Alcalde sr. José Obispo dient que tant els 
propietaris del solar com els de la grua tenen incoats sengles expedients administratius. En el 
cas dels propietaris del solar – digué el tinent d’alcalde - fins i tot han estat sancionats.  
Li dic això perquè comprengui, Sr. Sáez, que estem damunt del tema i utilitzem tots els 
instruments disponibles per a resoldre la situació com més aviat millor. Això sí, respectant 
terminis i ordenaments legals vigents. 
 
 
En un segon prec el sr. Llobet, davant – digué – la diferència de preus de l’aparcament 
municipal del Parc de la Torre Lluch respecte del de la Plaça de Jaume Balmes i la Plaça Batista 
i Roca pel que fa a les places de rotació, el Grup Municipal del Partit Popular formula el següent 
Prec: S’igualin les tarifes de les places de rotació dels tres aparcaments municipals per equiparar 
les condicions vers tots els  ciutadans i ciutadanes de Gavà. 
 
Dels tres pàrkings a què vostè fa referència, va respondre el tinent d’alcalde sr. Víctor Carnero, 
dos d'ells són de titularitat municipal en la mesura que la propietària del subsòl és la societat 
municipal GTI. En el tercer cas, es tracta d'un pàrking públic, però la titularitat correspon a la 
societat pública REGESA, que és qui gestiona directament la primera planta de rotació i per tant 
la que determina els preus aplicables. 
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En una nova intervenció corresponent al PPC, en aquesta ocasió el sr. Engli,  es va recordar que 
actualment les zones blaves d’aparcament s’han de pagar de dilluns a divendres de 09.00 a 
13.30 hores i de 17.00 a 20.30 de dilluns a dissabte. Tal com ja passa a altres municipis del 
voltant, el Grup Municipal del Partit Popular formula el següent PREC: Que l’equip de govern 
modifiqui els horaris de pagament de la zona blava, deixant les tardes dels dissabtes lliures, 
havent de pagar només fins les 13.30. 
 
Va contestar el prec també el sr. Víctor Carnero  dient que el servei públic d'estacionament 
regulat en zona blava tenia com a finalitat generar rotació en l'estacionament de vehicles 
facilitant la mobilitat dels ciutadans que necessiten accedir a les zones comercials de la nostra 
ciutat. Considerem – va afegir el tinent d’alcalde - que dissabte a la tarda es fa necessari aquest 
servei en la mesura que és un d'aquells moments en què es produeix un nombre important de 
desplaçaments cap al centre de la ciutat i cap a les zones de vianants i comercials. 
 
 
En un altra pregunta també del PP, el sr. Sáez, va exposar el següent: “Durante los días de lluvia 
intensa de estos meses, el ascensor que da acceso al aparcamiento municipal de la Plaza de 
Jaume Balmes ha quedado fuera de servicio a causa de un problema en la instalación. No sería 
más que un hecho puntual provocado por las fuertes lluvias si fuera la primera vez que pasa, 
pero la misma situación se ha repetido cada vez que llueve. Además de dejar el ascensor fuera 
de servicio a los propietarios de una plaza de aparcamiento, el acceso por las escaleras para los 
usuarios de las plazas de rotación también sufre goteras, con todo lo que ello conlleva. Algunos 
vecinos, propietarios de una plaza, ya han mostrado sus quejas por no poder usar los ascensores 
cada vez que llueve, por lo que el Grupo Municipal del Partido Popular formula el siguiente 
Ruego: Que el Equipo de Gobierno lleve a cabo los trabajos de mantenimiento necesarios para 
que el ascensor que da acceso al aparcamiento no quede fuera de servicio cada vez que empieza 
a llover de forma más o menos continuada. 

 
En referència al seu prec – digué novament el sr. Víctor Carnero - li informem que des GTI 
s'està elaborant, juntament amb l'empresa instal·ladora de l'ascensor, una solució tècnica que 
corregeixi els problemes de funcionament de l'ascensor i de les escales ocasionats a 
conseqüència d'una filtració d'aigua. 
 
 
Finalment, el regidor sr. José Antonio Sáez López, també en nom del Grup Municipal del Partit 
Popular, i en relació a les sancions per incompliment de la normativa en matèria lingüística 
imposades l’any 2010, ja que – digué - hi ha dues empreses amb seu social a la nostra ciutat que 
han estat sancionades per valor total de 2.000 euros, va preguntar: ¿Té coneixement l’equip de 
govern dels dos casos d’empreses sancionades a la nostra ciutat l’any 2010? - Quants 
establiments o empreses de Gavà tenen en tramitació en aquest moment una sanció o se’ls ha 
proposat per ser sancionats? - Quants d’aquests expedients s’han obert a instàncies d’una 
denúncia de particulars o d’entitats? 
 
Va contestar el sr. Obispo dient que, oficialment no tenien cap constància de que s’hagin 
interposat sancions pels motius que exposa en els antecedents de la seva pregunta. Per tant, i 
com a conclusió, li puc assegurar – digué el tinent d’alcalde - que l’Ajuntament de Gavà no ha 
iniciat cap tràmit o expedient sancionador per incompliments de la normativa lingüística. Això, 
evidentment, no exclou que si s’hagin interposat des d’altres administracions o organismes 
competents que, com vostè sap, no tenen obligació de comunicar-nos si ha estat o no iniciat un 
expedient o tramitada una sanció.  
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Acabat el torn corresponent al PPC, es va iniciar el torn d' ERC 
 
 
En una primera intervenció la regidora i portaveu d’aquest grup, sra. Marta Jiménez, va recordar 
- com a antecedents– que el govern local havia aprovat la creació d’un ajut de 20 € per a les 
famílies que volguessin portar els infants als casals organitzats per les AMPA de la ciutat durant 
la setmana no lectiva del 7 a l’11 de març, la denominada “setmana blanca”. La difusió de 
l’existència d’aquest ajut – va dir la regidora d’ERC - es va fer per diversos mitjans, com ara la 
revista municipal Bruguers tant en versió paper com en versió digital. En aquest darrer cas, es 
van publicar els següents articles: 
http://www.elbruguers.cat/noticia/-/journal_content/56_INSTANCE_k9LP/10147/216819/NOTICIA-
AMPLIADA  
http://www.elbruguers.cat/noticia/-/journal_content/56_INSTANCE_k9LP/10147/219693/NOTICIA-
AMPLIADA  
http://www.elbruguers.cat/noticia/-/journal_content/56_INSTANCE_k9LP/10147/220773/NOTICIA-
AMPLIADA  
 
En cap d’aquestes notícies, ni tampoc en l’edició en paper del periòdic El Bruguers (núm. 322, 
de 18 de febrer de 2011, pàgina 13) es feia referència al fet que existia un termini tancat per a la 
sol·licitud d’aquests ajuts. Ens consta que en algun cas aquesta manca d’informació ha 
comportat que algunes sol·licituds de pares i mares es presentessin fora de termini, i fossin 
desestimades. D’altra banda, va dir també la sra. Jiménez, a sol·licitud d’aquests ajuts no anava 
associat a la inscripció a les activitats organitzades per les AMPA, ni es podia fer a través 
d’aquestes entitats, sinó que s’obligava els pares i mares dels infants a passar pel Punt d’Atenció 
al Ciutadà de l’Ajuntament per fer la sol·licitud. Per aquests motius, el Grup Municipal 
d’Esquerra Republicana de Catalunya presenta el següent Prec:  Instem el govern local a: 1) 
Reconsiderar la negativa a atorgar els ajuts sol·licitats per pares i mares que no van ser 
convenientment informats de l’existència d’un termini per presentar la sol·licitud. 2) En cas que, 
en el futur, es decideixi atorgar ajuts per a activitats extraescolars en hores o períodes no lectius, 
que les sol·licituds es vehiculin a través de les AMPA, i es faciliti als pares i mates la màxima 
informació possible sobre el període i les condicions de sol·licitud. 
 
El sr. Xavier Esteban, en relació a aquest prec va dir que, a data d’avui, l’equip de govern no 
tenia constància de que s’hagués presentat cap sol·licitud d’ajuda fora de termini, per a les 
activitats realitzades dins l’oferta de setmana blanca escolar. En tot cas – va afegir el tinent 
d’alcalde - la comunicació a les famílies es va realitzar a través del diari local el Bruguers, dels 
centres docents i les AMPES de la Ciutat, cobertura que ens va semblar més que suficient. Es 
més, no tenim cap manifestació per part de ningú, respecte a la falta d’informació sobre aquest 
programa. 
 
 
Contestat el prec, la mateixa regidora d’ERC va passar a formular un segon en el qual, com 
antecedents, exposava que ara feia un any, al Ple Municipal del passat 25 de març de 2010 
havien explicat que Viladecans i Castelldefels havien establert en 63 anys l’edat mínima per 
accedir a la tarja o carnet rosa del transport públic metropolità, mentre que a Gavà l’edat 
mínima per accedir-hi era de 65 anys, per la qual cosa – digué - vam proposar que es realitzessin 
les actuacions oportunes perquè la gent gran de Gavà pogués optar a la Targeta Rosa del 
transport públic metropolità a partir dels 63 anys. Segons se’ns va respondre, «l’equip de govern 
ja s’havia posat en contacte amb l’administració competent i estava analitzant l’impacte de la 
mesura». Per aquest motiu, va dir finalment la portaveu d’ERC, formulem la següent Pregunta: - 
Quin és l’impacte econòmic de la mesura proposada? - A la vista d’aquest impacte i de l’anàlisi 
que se’ns va indicar que s’estava realitzant, està disposat el govern local a rebaixar als 63 anys 
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l’edat d’accés a la targeta rosa per a la gent gran de Gavà? - En cas afirmatiu, quan es farà 
efectiva aquesta proposta? - En cas negatiu, per quin motiu no es farà efectiva? 
 
Tal i com ja els hi vam informar, va dir en relació a aquesta pregunta el tinent d’alcalde sr. 
Obispo, continuem treballant amb l’Entitat Metropolitana del transport per introduir aquesta i 
d’altres millores progressivament en el servei de transport públic per carretera, i sempre després 
d’haver estudiat i valorat les propostes. Algunes ja s’han anat implementant durant el mandat 
com per exemple la instal·lació de marquesines, sistemes d’informació o modificacions de línies 
i freqüències de pas, etcètera. 
 
 
La tercera intervenció corresponent a ERC va anar a càrrec del sr. Andreu Pérez Lorite,  qui  va 
dir que les pluges dels dies 14 i 15 de març van evidenciar una problemàtica existent a la zona 
esportiva de can Torelló (com mostraven les fotos que adjuntaven a aquesta interpel·lació),  ja 
que, quan plou de forma intensa, l’aparcament i el parc infantil esdevenen impracticables, amb 
les molèsties consegüents per als infants que hi entrenen. Per aquest motiu – digué el regidor 
d’ERC - presentem la següent Pregunta:  - Té coneixement el govern local de l’existència 
d’aquesta problemàtica? - Està previst alguna actuació a curt termini per evitar aquesta 
problemàtica 
 
En relació a la qüestió plantejada per ERC, el sr. Obispo va respondre que sí. El govern 
municipal – digué el tinent d’alcalde - té coneixement de la situació, ha localitzat el problema 
que actualment ja es troba en vies de solució en el dos punts que requereixen d’una intervenció 
tècnica. Tot i això, cal recordar d’una banda que les pluges dels dies 14 i 15 de març van ser 
fortes. D’altra banda, és un fet objectiu que la zona esportiva de can Torelló ha estat objecte de 
millores molt importants en els darrers anys i encara està previst introduir-ne més: Hem 
remodelat els camps de futbol que ara són de gespa artificial. Hem construït un nou camp de 
beisbol i softbol. I properament, està previst intervenir en la zona d’aparcament, crear un espai 
per a una piscina a l’aire lliure i habilitar una nova zona de serveis. Millores i més millores per a 
una zona esportiva de primer nivell com és, i ho serà encara més, la zona esportiva de can 
Torelló. 
  
 
Tot seguit es va passar al quart prec o pregunta d’ERC. I així la portaveu del grup d’ERC, va 
recordar que la Junta de Govern Local, en sessió del 22 de febrer de 2011, havia declarat deserta 
la licitació per a la concessió de l’ús i explotació d’una piscina descoberta i altres equipaments 
esportius a la zona esportiva de can Torelló. Per aquests motius, va dir la sra. Marta Jiménez, el 
Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya presenta la següent Pregunta: - Atès que 
el procediment ha quedat desert, quines accions emprendrà el govern municipal per fer realitat 
l’existència d’una piscina descoberta a la ciutat? - Està previst tornar a licitar la concessió, 
modificant-ne els termes per afavorir la presentació d’algun emprenedor interessat en la 
concessió? 
 
Actualment – va respondre el sr. Obispo - estem en negociacions amb diferents empreses i 
particulars interessats en l’explotació d’una piscina descoberta a la zona esportiva de can 
Torelló. Si aquestes negociacions arribessin a bon port i de conformitat amb el plec de  
condicions, s’adjudicaria. Si pel contrari no hi haguessin possibilitats de concloure positivament 
les negociacions, tornaríem a treure el prec de condicions.  
 
 
Per acabar el torn de precs i preguntes d’ERC, el sr. Pérez Lorite va exposar - com antecedents 
de la pregunta que desprès faria -  que, ara fa un any, el govern local va anunciar la intenció 
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d’obrir una llar d’infants municipal a la Casa de les Famílies. Alhora, i segons se’ns va indicar 
per escrit de data 26/04/2010 i registre d’entrada 4157, es manté també la intenció d’obrir una 
altra llar d’infants municipal al barri de les Bòbiles, juntament amb els habitatges socials per a 
joves que es van conveniar amb l’entitat Benestar i Família. De fet, el compromís d’obrir a 
Gavà una llar d’infants municipal es remunta a l’any 2004. Tot i això, passats set anys, aquest 
equipament encara no s’ha fet realitat. Per aquest motiu, el Grup Municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya presenta la següent Pregunta: 1.-Per quin motiu no s’ha acabat 
d’obrir el servei de llar d’infants municipal que va ser acordat a inicis de mandat? 2.- Quins 
problemes han retardat o congelat el projecte previst per a les Bòbiles, i quins han retardat o 
congelat el projecte del carrer de Sarrià? 3.- Quan està previst que s’obri la primera llar 
d’infants municipal a Gavà? 
 
Va respondre també a aquesta qüestió plantejada per ERC el sr. Obispo dient, en primer lloc, 
que havia de recordar-li que a Gavà hi havia actualment dos llars d’infants públiques. Pel que fa 
a la de Bòbiles, va dir el tinent d’alcalde, a finals d’abril està previst que comenci les obres. De 
fet, en la Junta de Govern del passat 30 de novembre de 2010 es va prorrogar el termini per 
l’inici de les obres fins el maig. Perquè la disponibilitat econòmica conseqüència de la crisi ha 
estat el factor determinant del retard en l’execució de determinats projectes.   
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC es va iniciar el de CiU, sent en tots els casos el sr. 
Ramon Castellano qui va prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes 
formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint i quatre hores d'antelació al començament 
de la sessió.  
 
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Castellano va exposar que a l’alçada del número 20 del 
carrer de la Rectoria, existeix senyalitzada a tal efecte una zona de càrrega i descàrrega de 
vehicles. Aquesta zona de càrrega i descàrrega – digué el regidor de CiU - és essencial per a la 
zona de la via pública on es troba pel fet d’estar dins l’Illa de Vianants del nostre casc urbà, 
servei fonamental per als comerços del voltant però també és veritat que, el fet que 
constantment hi hagi camions i vehicles de grans dimensions estacionats, trenca amb l’opció de 
promoció i activitat comercial dinàmica de tres locals comercials que queden totalment amagats 
per aquesta activitat, quan només que es pogués traslladar la citada reserva d’estacionament, dos 
o tres números més a baix on no existeix cap tipus de comerç, mantindria el servei de lloc per a 
càrrega i descàrrega alhora que no marginaria aquests locals comercials de l’Illa i sobretot en 
una zona per la que cal lluitar per a la seva promoció comercial i com no davant la necessitat de 
promoure el comerç donada la greu crisi econòmica que travessem. És per aquests motius que, 
va dir el sr. Castellano, es prega: Que, per sensibilitat, raó de ser i coherència, es procedeixi al 
trasllat d’aquesta zona de càrrega i descàrrega del carrer de la Rectoria número 20 a l’alçada 
d’entre els números 10 i 14, fet que no suposa cap alteració al servei ofert i sí un benefici al 
comerç de l’Illa. 
 
Ens prega vostè – va respondre per l’equip de govern el sr. Obispo - que per coherència duem a 
terme un canvi que és incoherent en si mateix. Perquè traslladar la zona de càrrega i descàrrega 
– va afegir el tinent d’alcalde - provocaria l’activació obligatòria en un altre lloc. Els 
estacionaments eliminats en la nova ubicació els hauríem de compensar en l’espai que 
alliberem. En aquest escenari, l’estacionament de furgonetes o vehicles tot terreny causaria 
l’efecte que vostè critica i, per tant, el canvi no soluciona res. Ara bé, la seva proposta allunyaria 
la zona de càrrega i descàrrega del seu àmbit de cobertura del servei. Això vol dir que les 
mercaderies haurien de ser traslladades fins l’Illa de vianants. Quan els sorolls provoquessin 
noves queixes veïnals portaria vostè aquí noves preguntes. Es faria ressò de noves queixes que 
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haurien estat provocades per propostes que vostè mateix hauria fet amb anterioritat. Entenem 
que cal analitzar amb més precisió les qüestions per cercar veritables solucions.  
 
 
Novament el sr. Castellano, en una a segona intervenció, va exposar que el passat dilluns 28 de 
març, aquest equip de govern organitzava la celebració del 5è aniversari del Centre d’Història 
de la ciutat. El nostre grup municipal – digué - sempre ha manifestat i així promogut i defensat 
en la seva tasca dins aquest consistori, la dinamització d’aquest espai i el manteniment de 
quants més serveis i activitats millor tant pel que significa, com per l’edifici i zona on està 
ubicat. Així doncs, entre d’altres, Convergència i Unió va aconseguir incloure aquest espai com 
a disponible per a celebrar casaments civils dins el Reglament d’Honors, Distincions i Protocol 
de l’Ajuntament de Gavà i ha reivindicat sempre el manteniment del servei d’atenció al ciutadà 
o de vestíbul obert en horari feiner i diurn malgrat en aquest cas no ho ha aconseguit fer realitat. 
És per aquests motius – digué finalment el regidor de CiU - que es formula la següent Pregunta: 
- Per quines raons, fins i tot en la pròpia celebració del 5è aniversari d’aquest centre, aquesta 
s’ha de traslladar a l’edifici de l’Ajuntament, enlloc d’aprofitar l’esdeveniment per fer-lo 
visualitzar viu i dinàmic al barri del centre? - Quina és la raó per la qual la política del govern 
municipal és de centralitzar quan més millor qualsevol esdeveniment bé a la Pl. Jaume Balmes, 
bé al propi edifici consistorial? 
 
En relació al seu prec – va respondre el sr. Obispo - i en aquest cas concret que esmenta, la 
decisió que es va prendre ha estat motivada per raons de la capacitat de l’aforament necessari. 
 
 
En la tercera intervenció corresponent al Grup Municipal de CiU, el sr. Castellano va recordar 
que en les darreres setmanes, diferents alcaldes dels municipis del voltant, varen reunir-se amb 
el Conseller de Salut per tal d’interessar-se pel futur del projecte d’ampliació de l’Hospital de 
Viladecans, projecte i futur garantit des del Govern de la Generalitat i mai no posat en dubte per 
part d’aquest, malgrat intencionades o no, apareguessin notícies en el sentit contrari en algun 
medi de comunicació. El fet de posar-se d’acord aquests alcaldes per sol·licitar una reunió i 
conèixer de primera mà el futur d’aquesta infrastructura de la qual en depenem els municipis de 
Gavà, Castelldefels, Viladecans, Begues i Sant Climent de Llobregat és meritori al nostre parer, 
però ens sorprèn que no sumessin a la delegació als alcaldes ni de St. Climent ni de Begues. És 
per aquests motius que es formula la següent Pregunta: - És només una coincidència que als 
alcaldes no convidats per aquest grup d’altres alcaldes dels municipis més grans en densitat de 
població, no coincideixin en el color polític que sí és el mateix en el cas d’aquests tres darrers? - 
Coincideixen amb nosaltres que en la defensa de les nostres ciutadanies, ha de quedar per sobre 
de quin color pugui ser un o altre govern? 
 
Li va voler contestar el sr. Alcalde directament i oralment ja que – va dir el sr. Balsera - el sr. 
Castellano feia referència a una sèrie d’alcaldes i bé, el de Gavà, juntament  als de Castelldefels 
i de Viladecans, havia estat un dels que havien assistit a la reunió amb el Conseller de Salut  per 
tractar el tema de l’ampliació de l’Hospital de Viladecans, alcaldes que – va dir també -  
defensen els interessos de les seves respectives poblacions amb independència de l’adscripció o 
el color polític. Va dir a continuació que no entenia ben bé el sentit de la primera part de la 
pregunta, però en qualsevol cas hauria de preguntar als alcaldes que no havien assistit a la 
reunió el per què de la seva absència. D’altra banda va dir que avui mateix el Consell Comarcal 
del Baix Llobregat havia aprovat una resolució per unanimitat de tots els grups, reivindicant el 
que eren: som – va dir el sr. Balsera – governs municipals i com a tals, no com a partits polítics, 
defensem els interessos de les nostres poblacions  i reivindiquem l’Hospital, què no el posem en 
dubte però si vam anar a parlar amb el responsable, què és el Conseller, i no van fer cap 
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manifest ni cap foto d’avant cap equipament fins tenir aquesta entrevista. Defensem els 
interessos de tots els ciutadans i això es el que vam fer, digué finalment el sr. Alcalde.     
 
 
La darrera intervenció del representant de CiU en el torn de precs i preguntes, va consistir en 
una pregunta, a  la part expositiva de la qual el sr. Castellano exposava que, tot just convocades 
les properes eleccions municipals per al proper 22 de maig, i davant la entrada en vigor de les 
modificacions fixades a la LOREG, en aquesta ocasió s’havia de tenir molt en compte - tant per 
part de les forces polítiques com de les pròpies Administracions Públiques - no incórrer en 
irregularitats. Encara més quan, davant que amb una llei més suau, en els passats comicis del 
2007, l’Ajuntament de Gavà va ser sancionat per la Junta Electoral de Zona de l’Hospitalet de 
Llobregat arran d’una denúncia presentada per Convergència i Unió.  Ens preocupa – i 
entenguin aquest neguit, va dir el sr. Castellano-  que pel bé del joc net, no s’incorri de nou en 
il·legalitats amb una llei encara més restrictiva que la passada. És per aquests motius que es 
formula la següent Pregunta: - Estudiada la modificació de la LOREG, tenen prou clar des del 
govern municipal de l’Ajuntament de Gavà, fins on poden i no poden arribar i actuar? Fins on 
poden i no poden fer-ho els medis de comunicació locals? Fins on poden i no poden fer-ho en 
els estands institucionals de la propera Fira de l’Espàrrec? Entenguin – va dir el regidor de CiU 
- que des de CiU de Gavà preferim posar la tireta abans que es faci la ferida. 
 
En resposta a la pregunta que havia fet el portaveu de CiU, la sr. Anna Becerra, en aquest cas en 
representació de l’equip de govern, respongué dient que, davant de l’entrada en vigor de la 
modificada Llei orgànica de règim electoral general (LOREG), no havia de posar-se neguitós ni 
el mateix regidor sr. Castellano ni cap altre membre d’aquesta Corporació, perquè – digué - 
aquest equip de govern coneix l’esmentada llei i les diferents instruccions que interpreten els 
articles que fan referència a la publicitat en període electoral i als mitjans de comunicació. Amb 
tot això, crec – va afegir la sra. Becerra - que és fàcil contestar-vos que davant les preguntes de 
fins on podem arribar, què poden fer els mitjans de comunicació, fins on podem fer en un estand 
institucional i d’altres, la resposta és que sí coneixem la Llei i es complirà en tots els casos. 
Però, permeteu-me dir-vos que la llei electoral  l’han de complir tots els partits polítics, i CiU 
també. Perquè posats a recordar males pràctiques tots podem trobar exemples, i segur que si fem 
memòria alguna trobaríem de la vostra formació. I ja per acabar i igual que fa vostè, millor que 
repartim tiretes per a tots i ens les posem per prevenir possibles ferides. 
 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats pels grups municipals prèviament per 
escrit amb, si més no, vint i quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va 
correspondre fer ús de la paraula al sr. Miguel-Angel Ibáñez, integrant del Grup municipal de 
C’s.  
 
 
En un primer, el regidor de C’S, va exposar que a la Junta de Govern Local del passat 22 de 
febrer, es va aprovar inicialment el “Pla Especial de concreció d’usos comercials i de serveis a 
l’àmbit del centre de Gavà”. Aquest Pla – digué el sr. Ibáñez - regularà durant un any 
l’atorgament de llicències d’instal·lacions ó ampliacions de basars al carrer Sant Pere. Des del 
nostre Grup creiem igualment necessari per tots els tipus d’establiments el vetllat perquè les 
promocions dels nous comerços, així com dels ja existents, no puguin originar una competència 
deslleial entre ells, que acabaria aplicant la llei del més fort front al que disposi de menys 
recursos per aguantar el negoci. És per això que Preguem a l’equip de govern que tingui cura, 
amb la col·laboració dels estaments corresponents, de que a més de regular les llicències que 
s’atorguen, es duguin a terme les accions necessàries per tal que la competència entre 
establiments, així com la promoció dels nous negocis no suposin en cap cas venda a preus sota 
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cost, que finalment puguin fer que aquests o altres negocis del mateix tipus a la zona es vegin 
abocats a haver de tancar per competència deslleial. 
 
En relació a aquest prec, el sr. Obispo digué el següent: Sr. Ibáñez, a grans trets li explicaré el 
procediment per a l’atorgament de les llicències d’obertura d’establiments. Perquè cada cop que 
ens demanen una nova llicència el primer que fem és comprovar que l’ús comercial és conforme 
a la normativa urbanística. Després, s’aplica la legislació sectorial pertinent a efectes de 
comprovar quin tipus de permís ha d’obtenir l’interessat, (llicència o comunicació prèvia), i 
vetllem per l’aplicació de les mesures d’higiene i seguretat obligatòries. A més, pensi que el 
marc en el que ens movem és el de l’economia de mercat, establert constitucionalment i fins i 
tot en el marc Legislatiu  Europeu per a evitar una intervenció de l’administració per regular 
preus de productes. Tot i així, tampoc pot l’Ajuntament saber realment quins establiments venen 
els seus productes amb preu per sota del cost si és que aquest fet es produeix.  
 
 
Tot seguit es va passar a un segon  prec o pregunta de C’s.  I així el sr. Ibáñez, com antecedents, 
digué que tal com ja va exposar a la Junta de Govern de l’Institut Municipal de Gestió del 
Patrimoni Cultural i Natural, celebrada el passat 21 de març, quan es va sotmetre a votació la 
proposta de preu públic del llibre “La Tornaboda”, i donat que aquest llibre formaria part de les 
edicions municipals de curt tiratge (un total de 1.250 llibres), dels quals 750 exemplars seran per 
regalar com obsequis, i 100 més per intercanvi bibliotecari, formulava el següent Prec: Que per 
poder seguir mantenint vives la nostra cultura i les nostres tradicions,  sense haver de suposar 
això un cost extra, i sempre que es tracti de publicacions de curt tiratge, gran part del qual passa 
a ser d’obsequi ó intercanvi, es publiquin aquestes edicions en format digital, donats els 
evidents avantatges econòmics i de possibilitats de difusió. 
 
Contestant el prec del sr. Ibáñez, el sr. Víctor Carnero va explicar que el Departament de 
Patrimoni Cultural de l’Ajuntament de Viladecans i l’Institut Municipal de Gestió del Patrimoni 
Cultural i Natural de l’Ajuntament de Gavà havien treballat conjuntament per tal d’editar un 
estudi sobre la Tornaboda, festa tradicional comuna dels dos municipis. L’estudi – digué el 
tinent d’alcalde - ha estat encarregat al Sr. Pompili Massa, mestre i estudiós de les danses 
tradicionals. El llibre s’endinsa ens els orígens històrics de la Tornaboda, el context festiu del 
carnestoltes, al qual neix vinculada, així com l’evolució i diversos intents de recuperació que 
tenen lloc en els dos darrers segles. Així mateix, l’autor analitza el material coreogràfic, així 
com les partitures i la indumentària. El llibre també recull la història de la Tornaboda en ambdós 
municipis. Amb aquest llibre – digué també el sr. Carnero - s’ha pretès conèixer amb 
profunditat la dansa, tant els seus orígens com evolució, alhora que amb la publicació es pretén 
fomentar el seu coneixement entre els veïns d’un i altre poble. Entre d’altres canals de 
divulgació, l’edició de llibres és un dels mitjans habituals de transmissió d’informació i  
coneixement del nostre patrimoni i la nostra història. En els darrers anys l’Ajuntament ha fet un 
replantejament de les línies editorials, motivat tant per la voluntat d’optimitzar recursos com per 
les possibilitats que permeten les noves tecnologies. Actualment, per a cada publicació es té en 
compte els objectius que es pretenen assolir, el públic al qual va adreçada, les característiques 
de la publicació en sí per tal de determinar el sistema de distribució, sigui en paper, format 
digital o ambdós. La divulgació a través d’internet s’ha iniciat  amb la Revista Científica 
“Rubricatum” i continuarà amb “La Sentiu”, però en el cas del llibre de la Tornaboda, s’ha 
considerat prioritari fer una tirada en paper. El llibre “La Tornaboda de Gavà i Viladecans” té 
unes característiques ben diferents a les abans esmentades. No és un llibre adreçat  únicament 
als científic ni estudiosos, que puguem considerar “de consulta”. Sinó que és un llibre que en 
contraposició podem considerar “de lectura”, de records, en què molta gent s’hi veurà reflectida. 
És un llibre en què l’aspecte visual té rellevància. Esperem que aquest llibre tingui una àmplia 
distribució, amb la qual contribuïm a la divulgació de la mateixa Tornaboda. El llibre tindrà una 



 13

distribució tant comercial com d’intercanvi i d’obsequi, per garantir que arriba al màxim de 
ciutadans de Gavà i Viladecans. Per tot això, pel valor de l’estudi, la qualitat de l’edició, la 
voluntat de divulgar les nostres tradicions, hem considerat necessari publicar el llibre “La 
Tornaboda de Gavà i Viladecans” en paper.  
 
 
En una tercera intervenció del grup de C’s, el sr. Ibáñez digué el següent: “En la Calle Riera de 
les Parets hay una puerta de acceso al Colegio Inmaculada Concepción. En las horas de entrada 
y salida, se produce una gran aglomeración de personas, y en muchos casos, tanto los niños 
como los adultos cruzan la calzada directamente, en lugar de utilizar el cercano paso de 
peatones, con el consiguiente peligro que ello conlleva, ya que el control de tráfico a las horas 
de entrada y salida se efectúa en el Paseo Maragall, pero no en la Riera. Por ello formulamos el 
presente Ruego: Que se señalice como paso de peatones (o como tramo de camino escolar 
seguro), la parte de calzada que une la salida del Colegio con el paseo de la Riera, para dar 
preferencia en esta zona a los alumnos y a sus familiares, y evitar posibles accidentes; o bien 
que en su defecto se instale una barrera baja que impida invadir la calzada frente a la salida para 
cruzar la calle. 
 
Va respondre el Sr. Xavier Esteban dient que prenia nota de la situació que plantejava el sr. 
Ibáñez, per tal d’estudiar-la.  
 
 
Acabant el torn de precs i preguntes presentades per escrit abans de la sessió, el sr. Ibáñez,  va 
formular una pregunta en els següents termes: “Debido a las obras del nuevo Barrio de Can 
Ribes en la Avenida Juan Carlos I, se ha limitado el tráfico en esta zona a un carril de entrada y 
otro de salida, lo cual produce en las horas de mayor densidad de tráfico, aglomeraciones y 
retenciones en este tramo. Considerando que esta zona no tiene las mismas características que el 
resto de la Avenida Juan Carlos I, puesto que se encuentra situada entre dos rotondas (las de C/ 
San Pedro, y C/ Apel.les Mestres), de distribución e incorporación de tráfico, Preguntamos si se 
han planteado, de cara al Proyecto de Urbanización de esta zona, el mantener dos carriles en 
cada sentido de la circulación, para evitar las retenciones que ya se están produciendo, sobre 
todo de entrada a Gavà, y que muy probablemente se incrementarán con la incorporación de los 
vehículos de los vecinos de este nuevo barrio.   
 
Va respondre el tinent d’alcalde sr. Obispo dient que si bé era veritat que amb motiu de les 
obres s'han alterat les condicions de mobilitat, no era menys cert que l'avinguda Joan Carles I no 
és l'única via d'accés o sortida de la ciutat, i que les opcions augmentaran a la conclusió de les 
obres de desenvolupament del barri de Can Ribas. També és cert – va afegir el tinent d’alcalde - 
que es produeixen puntuals aglomeracions, que no retencions, coincidint amb les hores punta. 
El carrer Montflorit para qui van a la zona nord de la ciutat o el vial del Calamot para la zona 
oest són vies alternatives existents ja avui a l'accés per Joan Carles I. Opcions que, com li he dit 
anteriorment, i gràcies al desenvolupament del barri de Can Ribas, es veuran incrementades. I 
m'agradaria posar l'èmfasi en una qüestió: paradoxalment, les alteracions en la mobilitat que 
provoquen les obres en aquest cas que ens ocupa, estan propiciant que els conductors i 
conductores utilitzin altres vies, altres accessos i sortides que en molts casos són millors i més 
ajustats en temps i distàncies. Alternatives que, com ja li he dit, ja existeixen i que encara seran 
més a mesura que es desenvolupi Can Ribas. 
 
 
Finalment, per acabar el torn de precs i preguntes i en aquesta ocasió, el sr. Alcalde, va passar a 
l’espai de temps dedicat – conforme al que estableix l’art. 126 de l’esmentat ROM – a la 
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participació de les entitats ciutadanes i veïnals de la població, mitjançant la formulació, per 
escrit de precs i preguntes al govern municipal, en la forma prevista en aquest precepte.  
 
En aquest sentit va donar lectura  al Prec presentat en el Registre de l’Ajuntament, el dia 22 de 
març de 2011, amb nº  4847, pel sr.  Francisco Martínez Molina, en representació de la 
Asociación de Vecinos de Ca n’Espinós, en el qual es deia: “Nuestro barrio está pasando por un 
momento complicado, con el aumento sensible del consumo de drogas, seis o más personas 
durmiendo en los alrededores de ca n’Espinós a cielo abierto, un aumento del abandono escolar 
y en general con una situación económica crítica. Por su parte, el Ayuntamiento está 
desarrollando una serie de proyectos en el barrio, pero sin haber desarrollado un trabajo previo 
de información, discusión y consenso con la Asociación de Vecinos y a través de ella con los 
vecinos del barrio. Algunos de estos proyectos son: 

- El Plan Especial del nuevo vial al barrio 
- La reforma de la calle Principal, que se ha realizado ya. 
- La gestión del proyecto del deporte escolar y del proyecto del deporte para adultos que 

anteriormente gestionaba la Asociación de Vecinos. 
- La contratación del personal para trabajar en el barrio sin proyecto previo y sin estar 

consensuado con la AV y los vecinos. 
 
Creemos que para todo lo que se refiere a nuestro barrio, el Ayuntamiento debería de contar 
tanto para la formulación de los proyectos, como para su posterior ejecución con nuestra 
colaboración, opinión e información constante. Por ello nos parece importante preguntar a 
nuestro Ayuntamiento: ¿Podemos de una vez y sin dar más vueltas trabajar juntos Asociación 
de Vecinos y Ayuntamiento de Gavà?. Esto lo preguntamos porque nos parece que en muchas 
de las intervenciones que hace el Ayuntamiento en nuestro barrio pareciera que al 
Ayuntamiento le resulta más cómodo trabajar y planificar actividades sin la necesidad de la 
Asociación de Vecinos” 
  
En relació a aquesta pregunta i per part de l’equip de govern de l’ajuntament, el tienent 
d’alcalde sr. Víctor Carnero va dir que al sector de les Ferreres, i de forma particular al barri de 
ca n’Espinós, s’estaven duent a terme dos projectes d’intervenció i millora social que – digué - 
compten amb la participació de les entitats, l’administració local i la supramunicipal. Des de 
2005 el Projecte de Desenvolupament Comunitari, i des de 2010 el Projecte d’Intervenció 
Integral (Pla de Barris). Un dels trets característics de la Llei de Barris és la implicació de la 
ciutadania en el procés de millora del seu entorn. Considerem que tan sols d’aquesta manera 
s’assolirà l’objectiu comú de promoure el benestar de les persones i garantir la sostenibilitat del 
territori. Per altra banda, i fixat per la pròpia Llei de barris, s’ha creat el Comitè d’Avaluació i 
Seguiment, del que formen part l’Ajuntament, las Generalitat de Catalunya i representants del 
teixit social del sector, incloent representants dels col·lectius veïnals. Des de la Direcció de 
Salut Pública del departament de Salut s’ha endegat un procés en els barris que han rebut els 
ajuts de la llei de barris per a la identificació de necessitats de salut i l’elaboració de propostes 
d’actuacions per a la reducció de desigualtats de salut. En aquest sentit s’ha dut a terme una 
reunió del Grup Nominal específica per a les entitats veïnals. També el  Servei d’Ocupació de 
Catalunya mitjançant el Projecte “ Treball als barris” promou la realització d’accions 
complementàries a la Llei de Barris, en matèria ocupacional i de desenvolupament local. Faré 
un  breu recordatori de les accions dutes a terme a data d’avui: 
 
� 04/09/2009 - Acord del Ple d’acceptació de l’ajut del fons de foment del Programa de Barris 

i Àrees Urbanes i determinació de les entitats que estaran representades al Comitè 
d’Avaluació i Seguiment. A l’acord consta com a entitat veïnal l’Associació de Veïns de Ca 
n’Espinós. 
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� 19/01/2010 - Signatura, en acte públic, del Conveni entre el DPTOP i l’Ajuntament de 
Gavà.  

� 02/02/2010 - Presentació del projecte d’identificació de necessitats laborals i formatives a 
les entitats i agents del barri de Ca n’Espinós, per part de polítics i tècnics municipals. 

� 18/02/2010 - Presentació del Projecte d’Intervenció Integral a les entitats del barri per part 
de responsables polítics i tècnics de l’Ajuntament. 

� 20/04/2010 - Consell de Ciutat. Presentació del Projecte Intervenció Integral a la ciutadania 
de Gavà. 

� 22/06/2010 - Presentació per part de l’Alcalde dirigida a les entitats del barri  de les 
intervencions específiques al barri de Ca n’Espinós. 

� 07/10/2010 -  1ª reunió del Comitè d’Avaluació i Seguiment. 
� 08/11/2010 - Reunió Grup Nominal del projecte “Salut als barris” específica amb entitats. 
� 13/11/2010 - Jornada de portes obertes al Centre Cívic i Esportiu de Ca n’Espinós i 

exposició de les actuacions contemplades a la Llei de barris. 
� 13/12/2010 - Sessió informativa dirigida als veïns i veïnes del barri de Ca n’Espinós en 

relació al nou vial i a la modificació del PGM. 
� 31/12/2010 - Inici projecte “Treball als barris” amb la contractació de cinc persones (3 veïns 

de Ca n’Espinós i 2 veïns de Can Tries). 
� Des del juny passat i fins a data d’avui, cinc reunions de planificació i disseny de la revista 

dels barris, amb la implicació de les entitats veïnals i associacions dels barris. 
 
Una de les estratègies per millorar el sector Serra de les Ferreres passa per la implicació de 
tothom en aquesta millora: veïns i veïnes, entitats i administracions. Cada ens amb el seu rol i 
responsabilitats corresponents. Des de l’Equip de Govern considerem – digué per acabar el 
tinent d’alcalde - que junts, sumant esforços en el treball en xarxa i compartint l’objectiu comú 
és com podrem potenciar el desenvolupament i millora social de les persones i de l’entorn. 
 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PELS GRUPS MUNI CIPALS DE CiU i 

ERC DE SUPORT A ACCIÓ CULTURAL DEL PAÍS VALENCIÀ I A 
L’ARRIBADA D’EMISSIONS DE TV3 AL PAÍS VALENCIÀ.  

 
Aprovar la Declaració Política presentada inicialment pels Grups Municipals de CiU i d’ERC, 
de suport a Acció Cultural del País Valencià i a l’arribada d’emissions de TV3 al País Valencià, 
declaració que, després de ser debatuda i assolir-se finalment un text de  consens per part 
de  tots el grups municipals,  diu així en la seva part dispositiva:  
 
Primer .- Manifestar el nostre rebuig a les pressions exercides per part del Govern valencià 
sobre Acció Cultural del País Valencià. 

 
Segon.- Expressar el nostre convenciment que les emissions de TV3 al País Valencià són una 
mostra de normalitat en l’exercici de la llibertat d’expressió, la pluralitat informativa i la 
promoció de la llengua. 
 
Tercer.- Refermar el nostre suport a l’arribada d’un acord entre els governs de Catalunya i el 
País Valencià perquè tots els respectius canals de ràdio i televisió autonòmiques arribin als dos 
territoris amb normalitat, i demana al Govern de Catalunya que consideri una prioritat el 
tancament d’aquest acord el més aviat possible. 
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Quart .- Fer arribar aquest acord al Ministeri d’Indústria, al Govern de Catalunya, al de la 
Generalitat Valenciana i a ACPV i a la ciutadania de Gavà a través dels mitjans de comunicació 
global.  
 
Aquesta declaració política va ser aprovada per setze (16) vots a favor (11 PSC, 2 ERC, 2 ICV-
EUiA i 1 CiU) i quatre (4) en contra (3 PPC i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l’art. 114.1 del 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
 
Atorgada la paraula pel Sr. Alcalde, la Sra. Marta Jiménez, en nom d’ERC, i el Sr. Ramon 
Castellano, en nom de CiU, van procedir conjuntament a la lectura de la declaració, la qual deia 
textualment el que segueix: 
 

“Les emissions de TV3 al País Valencià s’han pogut veure gràcies a l’esforç i al treball 
que han fet molts ciutadans a través d’Acció Cultural del País Valencià. 

 
Ara, però, després d’un llarg procés de setge per part del govern de la Generalitat 
Valenciana format pel Partit Popular i encapçalat pel seu president Francisco Camps, 
aquests han aconseguit el seu objectiu pel qual ACPV s’ha vist obligada a deixar de 
remetre el senyal que permetia les emissions de TV3 en aquest territori.  

 
Tal i com declara Acció Cultural del País Valencià (ACPV): ”Reunida la Junta 
Directiva d’Acció Cultural del País Valencià el dijous 17 de febrer del 2011, ha pres la 
decisió de cessar les emissions de TV3 al País Valencià. Això és provocat per les 
renovades amenaces de noves multes del govern valencià. La nostra entitat ja ha pagat 
una primera multa de 126.943,9 euros i ara ha de fer efectives dues multes més que 
sumen 600.000 euros. La data límit per a fer-ho és el 20 de març, si no volem que 
s’inicie el procés de constrenyiment i embargament de comptes corrents, ajudes i 
propietats, com l’Octubre Centre de Cultura Contemporània. Ara, a més, se’ns 
amenaça amb noves multes que significarien 120.000 euros més cada mes.” 

 
La continuïtat d’aquestes emissions són de vital importància per a la normalització del 
català en el conjunt del seu àmbit lingüístic, i de les relacions entre Catalunya i el País 
Valencià. D’altra banda, davant del fet que cada dia tenim accés a més televisions en 
llengües i continguts ben diversos, la resposta d’un govern no pot ser mai la censura 
d’un canal en particular, sinó garantir l’accés dels ciutadans a la més àmplia oferta, com 
a mostra de pluralitat informativa i de llibertat d’expressió.  

 
 

És per tots aquests motius que els grups municipals d’Esquerra Republicana de 
Catalunya i Convergència i Unió proposem l’aprovació dels següents acords: 

 
1. Manifestar el nostre rebuig a les pressions exercides per part del Govern valencià 

sobre Acció Cultural del País Valencià. 
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2. Expressar el nostre convenciment que les emissions de TV3 al País Valencià són 
una mostra de normalitat en l’exercici de la llibertat d’expressió, la pluralitat 
informativa i la promoció de la llengua. 

 
3. Refermar el nostre suport a l’arribada d’un acord entre els governs de Catalunya i el 

País Valencià perquè tots els respectius canals de ràdio i televisió autonòmiques 
arribin als dos territoris amb normalitat, i demana al Govern de Catalunya que 
consideri una prioritat el tancament d’aquest acord el més aviat possible. 

 
4. Fer arribar aquest acord al Ministeri d’Indústria, al Govern de Catalunya, al de la 

Generalitat Valenciana i a ACPV i a la ciutadania de Gavà a través dels mitjans de 
comunicació global”.  

 
Seguidament va prendre la paraula el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, el qual va 
manifestar en primer lloc que des del seu grup municipal es plantejaven que si aquestes multes no 
eren ajustades a dret, el més lògic era presentar recurs, ja que si no era així, i les multes 
s’ajustaven a la legalitat, on estava el problema. Així les coses, el Sr. Ibáñez es va preguntar si una 
vegada més, volien saltar-se la llei en defensa dels seus propis interessos particulars. D’altra 
banda, es tractava d’Acció Cultural del País Valencià, i en aquest sentit, el primer que una entitat 
que s’anomenava cultural el primer que hauria de saber i reconèixer era que València era una 
comunitat autònoma, i que per tant, el cognom de País Valencià ja se sortia una mica de la cultura 
actual. En tercer lloc, es parlava de l’esforç de molts ciutadans, i efectivament, va dir el Sr. Ibáñez, 
els havien de donar tota la raó del mon,  perquè dintre d’aquí estaven tots els ciutadans de 
Catalunya que a través dels impostos que recaptava la Generalitat de Catalunya, a través de 
subvencions, les anava desviant cap el Sr. Eliseu Climent, un senyor que fins a 2010, mitjançant 
18 organitzacions diferents, havia aconseguit un disset milions d’euros, és a dir, quatre duros mal 
comptats. A la vegada, va dir el Sr. Ibáñez, estàvem parlant d’unes emissions sense llicència de 
freqüència, o sigui, unes emissions pirates. A més a més, va assenyalar el Sr. Ibáñez, estàvem 
parlant d’un senyor que pretenia que les seves multes les paguéssim tots, no només a través de les 
subvencions de la Generalitat, sinó també que es permetia el luxe de trucar a l’Alcalde de Santa 
Coloma de Gramenet i dir-li que una bona manera de fer la seva aportació com a municipi per 
aquesta difusió cultural i per salvar als valencians de no se sabia ben be quina desfeta cultural, era 
comprar molts números de la revista El Temps, i si es llegien o no això ja era una altre qüestió, 
afegint que així constava dins de les gravacions que s’havien fet amb motiu del cas “Pretòria”. En 
definitiva, va dir el Sr. Ibáñez, aquesta era la realitat existent, indicant que des del seu grup ja 
havien formulat feia molt de temps i en diferents àmbits la solució i les possibilitats que permetien 
les tecnologies actuals, consistent en que arreu de l’Estat espanyol es podessin rebre tots els canals 
de televisions autonòmiques, entenent que això sí que obria una veritable llibertat d’elecció, per bé 
que curiosament ningú se n’havia fet ressò, potser perquè el que més interessava era tenir aquest 
tema com a recurrent i poder anar traient-lo del calaix de tant en tant, per excitar una mica els 
ànims quan així interessava. En realitat, va dir el Sr. Ibáñez, el seu grup entenia que poques ganes 
de solucionar el problema de la llibertat i de l’accés a la informació lliure, i que l’únic interès era 
imposar per la via del poder econòmic i de la pressió política dintre d’una comunitat, qüestions 
d’una altre comunitat. Per tant, no calia que ara ens vinguessin amb lliçons d’ètica, amb lliçons de 
cultura o lliçons d’aquest estil. A més, va dir el Sr. Ibáñez, si realment es fes cas de les solucions i 
de les possibilitats tècniques es podria acabar amb tot aquest tema, però tampoc interessava això, 
sinó que el que de veritat interessava, com abans havia dit, era continuar amb aquesta polèmica, a 
l’igual que molts altres temes, com per exemple el del cinema, atès que hi havien possibilitats 
tècniques de que cada persona, al seu propi seient, podés escollir l’idioma que volgués, castellà, 
català o la versió original, per bé que això tampoc interessava a quasi bé cap partit polític, sinó que 
el que interessava era anar posant quotes, anar donant subvencions i anar promovent el que 
interessava. Per tot això, el Sr. Ibáñez va dir que el vot de Ciutadans seria contrari a la declaració. 
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De la seva banda la Sra. Emma Blanco, en nom d’ICV-EUiA, va indicar que el seu posicionament 
seria molt diferent al del grup precedent, tot i que volia desmitificar una de les coses que havia dit 
el Sr. Ibáñez, quan havia indicat que en principi, només el grup de Ciutadans havia demanat que 
les televisions públiques autonòmiques es podessin veure a tot l’Estat. En aquest sentit, la Sra. 
Blanco va dir que això ho volia comentar a final de la seva intervenció, però que ho faria ara al 
principi, perquè si el Sr. Ibáñez volia donar una lliçó a tots els presents, com a mínim podia haver-
se llegit la iniciativa legislativa popular que va presentar Acció Cultural del País Valencià, que va 
ser defensada per la coordinadora d’Esquerra Unida al País Valencià, reclamant que les televisions 
públiques autonòmiques es podessin veure a tot l’Estat, raó per la qual li va demanar que estès 
tranquil, que no estava sol, ja que hi havien més persones que defensaven la pluralitat i la llibertat, 
tot i que des d’una perspectiva ben diferent a la seva. A continuació, la Sra. Blanco va dir que el 
seu grup donaria suport a la declaració política presentada, per tal de ser coherents amb el treball 
que des del Congres dels Diputats s’estava portant a terme pel grup d’Izquierdo Unida i 
d’Iniciativa des del 2009, on estava integrat també ER, havent-se presentat una moció perquè en la 
futura Llei de l’Audiovisual ja es facilités l’emissió de TV3 al País Valencià i la del Canal 9 a 
Catalunya, afegint a la vegada que durant tot aquest temps s’havia estat negociant perquè no es 
consumés aquest atac a llibertat d’expressió, opinió i informació, que representava a més un 
important retrocés en drets culturals i socials. Per això, va dir la Sra. Blanco, el seu vot seria 
positiu, entre d’altres coses perquè no es dona més llibertat d’informació i d’opinió  tancant les 
coses, sinó ben al contrari, afegint que si s’aconseguia que amb tota naturalitat es podés veure 
arreu de l’estat les diferents televisions amb normalitat, creixeríem en pluralitat, reiterant 
finalment que amb tancaments d’aquest tipus no s’aconseguia donar més pluralitat ni fomentar els 
dret culturals i socials.  
 
 
D’altra banda el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va dir que encara que habitualment el seu grup 
no participava en el debat d’aquestes declaracions, per bé que en aquest cas en concret, com que 
d’alguna manera s’atacava a un govern, calia deixar ben clara la seva posició. Així les coses, el Sr. 
Llobet va recordar que el primer que no va permetre les emissions de la TV3 a la Comunitat 
Valenciana va ser el Govern del PSOE, que a través del seu Ministre d’Indústria, aleshores el Sr. 
José Montilla, va assignar la freqüència  que feia servir Acció Cultural del País Valencià a La 
Sexta. A més, va dir el Sr. Llobet, la Generalitat de Catalunya i la Generalitat valenciana tenien un 
acord de reciprocitat d’emissions des de maig del 2008, condicionat a que el Ministeri d’Indústria 
atorgués noves freqüències a través dels canals multiplex a la Comunitat Valenciana, sense que a 
dia d’avui el Govern del PSOE ho hagi fet. Per tant, va dir el Sr. Llobet, una vegada més, el que 
no feia possible la reciprocitat era l’arbitrarietat del Ministeri d’Indústria, afegint que mentre a 
Catalunya teníem tres canals multiplex, amb capacitat per allotjar 4 programes cadascun, amb un 
total de 8 públics i 4 privats, pel contrari, la Comunitat Valenciana només tenia assignats dos 
canals multiplex, amb un total de 4 programes públics i 4 privats. Així les coses, el Consell va 
demanar un nou canal multiplex per tal de fer possible la reciprocitat, i el Ministeri d’Indústria 
l’havia denegat reiteradament. En aquest marc, va dir el Sr. Llobet, les emissions que Acció 
Cultural del País Valencià realitzava de TV3 eren emissions il·legals, i era per aquest motiu que el 
Consell complia amb la seva responsabilitat, primer advertint de la situació d’il·legalitat, instant el 
cessament de les emissions, i segon, davant l’incompliment de l’ordre de cessament, imposant les 
sancions que les lleis preveien en aquest supòsit. En aquest sentit, les sancions que s’imposaven 
ho eren en aplicació de la Llei General de l’Audiovisual 7/2010, aprovada pel PSOE amb el vots 
de CiU. A més, el Sr. Llobet va recordar que en compliment d’aquests mateixos preceptes, el 
Consell havia obert 36 expedients de sanció i tancament de 19 ràdios i 17 televisions, algunes de 
les quals eren televisions locals d’ajuntaments on governava el PP. També la Generalitat de 
Catalunya, durant l’any 2007, va ordenar el tancament de 28 emissores de televisió il·legals a 
Catalunya. D’altra banda, el Sr. Llobet va dir que calia tenir present que les emissions de TV3 per 
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part d’Acció Cultural del País Valencià eren de TV3 exclusives per a Catalunya, amb publicitat, la 
qual cosa afectava al mercat publicitari existent a la Comunitat Valenciana,  i amb programes amb 
drets restringits exclusivament a Catalunya, tals com pel·lícules, la Champions, Formula 1, etc., 
recordant a la vegada que la reciprocitat es podia portar a terme, en tot cas, mitjançant la versió 
internacional de TV3, om era el cas amb les Illes Balears. Per tant, el Sr. Llobet va dir que el que 
calia fer era instar al Govern de l’Estat a prestar la seva conformitat a tramitar la iniciativa 
legislativa popular (ILP)”Televisió sense Fronteres”, per tal de garantir les emissions de totes les 
televisions realitzades total o parcialment en la nostra llengua,  i a la vegada, instar al Govern de 
l’Estat a que habilités un canal multiplex addicional de TDT a la Comunitat Valenciana, tal com 
s’havia demanat reiteradament per dita Comunitat.  
 
 
Per la seva part la Sra. Raquel Sánchez, en nom del PSC, va dir que el seu grup votaria a favor 
d’aquesta declaració política, indicant que des del seu grup portaven anys dient el mateix, 
manifestant-se en contra del que consideraven un persecució metòdica i incessant del Partit 
Popular valencià, encapçalat el Sr. Camps. En aquest sentit, la Sra. Sánchez va dir que no es podia 
admetre de cap de les maneres que per part del grup municipal del PPC, a sobre, es pretengués 
responsabilitzar del tancament i de la imposició de les multes a Acció Cultural del País Valencià al 
PSOE o al Govern de l’Estat, manifestant al Sr. Llobet que si certament, la voluntat del PP era la 
de no imposar aquestes sancions, es podia haver també atorgat una pròrroga a Acció Cultural del 
País Valencià, mentre es resolien les peticions formulades al Ministeri d’Indústria, i així, haver 
evitat el que des del PSC, com havia indicat abans, semblava una persecució metòdica i incessant. 
D’altra banda, i pel que feia a les anteriors manifestacions del Sr. Ibáñez, la Sra. Sánchez va 
manifestar que tampoc hi podia estar d’acord, ja que per bé que semblava que sempre adoptava 
una postura de defensor de la legalitat, aquí ningú tampoc podia posar en dubte el fet perfectament 
legal de que Acció Cultural del País Valencià exercís el seu dret de defensa i impugnés les 
sancions que li havien estat imposades. Però a més, va dir la Sra. Sánchez, en la seva opinió, en 
aquest afer hi havia alguna cosa més, i era el fet de que si s’entrava en el fons de la qüestió, no es 
podia entendre quin perjudici podia ocasionar al poble valencià la emissió de TV3 o del Canal 33, 
i en aquest sentit, aquesta negativa només es podia entendre com la màxima expressió d’una 
hostilitat irracional i d’un anticatalanisme que pel que semblava, el PP estava encantat de 
fomentar. Podria ser - va dir la Sra. Sánchez – que el Sr. Camps, que era un valencià exemplar en 
alguns aspectes, temés la promoció de la llengua, la llibertat d’expressió, o fins i tot, la pluralitat 
informativa, per tal que no es traguessin a la llum noticies que li podessin ocasionar més 
problemes dels que ja tenia. En definitiva, segons la portaveu del PSC, els produïa molta tristor el 
fet que, tot i les peticions de moltes formacions polítiques, associacions, entitats, intel·lectuals, 
etc., la societat civil es trobés encara en aquest punt, afegint però que no perdia l’esperança de que 
algun dia, en el País Valencià, i en futur no molt llunyà, es podessin veure amb tota normalitat 
emissions de TV3, Canal 33 o qualsevol altre canal de televisió.   
 
 
Finalment la Sra. Marta Jiménez, en nom dels grups proposants, va dir que el contingut de la 
declaració ja era prou clar i deixava ben palès quina era la seva posició, afegint que en relació a la 
intervenció que havia portat a terme el portaveu de Ciutadans, el Sr. Ibáñez, com sempre, aferrant-
se al compliment de la llei per sobre de tot, com si la resta de grups proposessin sistemàticament la 
vulneració de la legalitat, recordant que les lleis es feien per afavorir la convivència, no per 
impedir-la, de tal manera que no veia de quina manera impedint que un grup de ciutadans podés 
veure un canal de televisió, s’afavorís la convivència o la comprensió. Així mateix, quan el Sr. 
Ibáñez havia fet al·lusió al fet de saltar-se la llei per afavorir determinats interessos particulars, la 
Sra. Jiménez va dir que, sincerament, no entenia quins interessos particulars en concret es 
defensaven, recordant al Sr. Ibáñez que ja veia perfectament TV3 a casa seva, i per tant, des 
d’aquest punt de vista ja estava servida, a l’igual que el Sr. Castellano i la resta de ciutadans i 
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ciutadanes de Gavà, llevat que el Sr. Ibáñez considerés que defensar la cultura, la llengua catalana, 
i tot allò que tingué a veure amb Catalunya es podés veure fora de les nostres fronteres fos 
defensar interessos particulars, afegint que això ja ho deixava a la consideració del Sr. Ibáñez, per 
bé que en opinió del grups proposants de la declaració, defensar l’anterior era defensar interessos 
generals ben legítims. Així mateix, en relació a la intervenció del Sr. Llobet, i més concretament, 
al conflicte existent entre el Ministeri d’Indústria i la Generalitat Valenciana, es podia deduir que 
sempre que hi havia algun problema entre aquests dos organismes, sempre havia d’acabar pagant 
Acció Cultural del País Valencià, els ciutadans de la comunitat que volien veure aquest canal i no 
podien, o la mateixa TV3, assenyalant que ja era hora de que acabessin resolent d’una vegada 
aquest problema. Per altre part, quan el Sr. Ibáñez havia dit amb un to una mica pejoratiu que la 
Generalitat de Catalunya havia subvencionat a Acció Cultural del País Valencià, la Sra. Jiménez 
va dir que la promoció del català formava part de les funcions de la Generalitat, i l’Estatut així ho 
refrendava, manifestant que aquestes subvencions podien justificar-se perfectament des del punt 
de vista de la promoció del català en tot el seu àmbit lingüístic, que era molt més ampli que el que 
abastava estrictament el principat. Ja per acabar, la Sra. Jiménez va dir que tampoc podien arribar 
a entendre com la informació i la cultura podien acabar sent considerades tant perilloses, tant 
perjudicials i nocives per part d’un govern, com per dedicar-hi tants esforços i tants mitjans a 
lluitar contra un entitat cultural, contra unes emissions de televisió i contra un canal de televisió, i 
en canvi, dediqués tants pocs esforços a lluitar contra els casos de corrupció que en el seu propi si 
es destapaven dia a dia.    
 
 
2) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICI PAL D’ICV-EUiA 

RELATIVA AL TANCAMENT PROGRESSIU DE LES CENTRALS NU CLEARS I 
DE SOLIDARITAT AMB EL POBLE DEL JAPÓ.  

 
Aprovar la Declaració Política presentada inicialment pel Grup Municipal d’ICV-EUiA, en 
relació al tancament progressiu de les centrals nuclears i de solidaritat amb el poble de Japó, 
declaració que, després de ser debatuda i assolir-se finalment un text de  consens per part 
de  tots el grups municipals,  diu així en la seva part dispositiva:  
 
Primer .- Mostrar la solidaritat amb totes les persones damnificades per la catàstrofe natural i 
nuclear provocada pel terratrèmol del passat 11 de març al Japó. 
 
Segon.- Demanar al Govern de l’Estat que agilitzi les accions per tal d’aprovar un pla 
progressiu de tancament de les centrals nuclears, i que impulsi les mesures necessàries per fer 
un nou model energètic ecològicament sostenible. 
 
Tercer.- Instar al govern espanyol, tal i com estan fent altres governs europeus, que es prenguin 
les mesures necessàries per garantir la seguretat de les centrals nuclears. 
 
Quart .- Mostrar el rebuig per la instal·lació d’un Magatzem Temporal Centralitzat de Residus 
Radioactius d’Alta Activitat a Catalunya. 
 
Cinquè.- Reclamar als grups del Congrés dels Diputats que s’estableixi una responsabilitat civil 
il·limitada als propietaris de les centrals nuclears en l’actual   “Proyecto de Ley sobre 
responsabilidad civil por daños nucleares o producidos por materiales radioactivos” que s’està 
debatent al Congrés dels Diputats. 
 
Sisè.- Fer arribar aquest acord als presidents i grups polítics amb representació al Congrés dels 
los Diputats i al Parlament de Catalunya, al Departament d’Economia de la Generalitat de 
Catalunya, a la Direcció General d’Energia i Mines, al Consell de Seguretat Nuclear (CSN), a 
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l’Agrupació de Municipis en Àrees amb Centrals Nuclears (AMAC) i al Consolat del Japó a 
Barcelona. 
 
Aquesta declaració política va ser aprovada per setze (16) vots a favor (11 PSC, 2 ERC, 2 ICV-
EUiA i 1 CiU), cap en contra i quatre (4) abstencions (3 PPC i 1 C’s), donant-se per tant el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de 
la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
 
La Sra. Emma Blanco, en nom d’ICV-EUiA va començar la seva intervenció indicant que havíem 
començat aquest Ple fent un minut de silenci pels fets que havien succeït al Japó, i l’acabaríem 
parlant també de la situació del Japó, de la seva tragèdia, però sobre tot dels efectes que encara 
estaven latents i que teníem ben presents, indicant que això ens havia de portar cap a una reflexió 
profunda sobre una actuació contundent pel que feia a l’energia nuclear i els seus efectes sobre la 
vida. Així mateix, va dir que en la declaració que passaria a llegir immediatament a continuació, 
s’hi havien incorporat les esmenes formulades pel grup del PSC. La declaració deia textualment el 
que segueix: 
 

“Atès que el Japó està patint una catàstrofe nuclear sense precedents, després del 
terratrèmol i el tsunami del passat 11 de març, que ha provocat una alerta nuclear que ha 
afectat les plantes atòmiques de Fukushima, Onagawa i Tokai, convertint-se així en la 
pitjor catàstrofe nuclear des de l’accident de Txernòbil.  
Atès que la situació a la central nuclear de Fukushima i a les piscines annexes on estan 
emmagatzemats els residus ha esdevingut molt greu després d’haver fallat els sistemes de 
refrigeració i que s’hagin escapat gasos radioactius que estan afectant la salut dels 
ciutadans, la flora i la fauna d’una zona encara per determinar  
Atès que segons les dades de l’Agència Internacional de l’Energia Atòmica, les mesures 
de radioactivitat estan molt per sobre de les legalment permeses  
Atès que a l’Estat espanyol existeixen centrals nuclears, una de les quals – la de Santa 
Maria de Garoña a Burgos - de les mateixes característiques que la de Fukushima i que hi 
ha diverses “piscines” molt similars a les d’Ascó i Vandellòs on s’emmagatzemen residus 
que s’han de refrigerar constantment  
Atès que l’energia nuclear és incompatible amb un model energètic sostenible, ja que no 
compleix cap de les seves premisses: s’utilitza un combustible finit a la naturalesa, no és 
econòmicament eficient, és insegura i centralitzadora d’una activitat com la generació 
d’energia que pot i ha de ser descentralitzada o, com s’ha dit sempre, distribuïda.  
Atès que el Parlament de Catalunya ha mostrat el rebuig a la possible instal·lació d'un 
magatzem temporal centralitzat per a residus nuclears a les comarques de la Ribera 
d'Ebre, la Terra Alta i el Baix Camp i, per extensió, a tot el territori de Catalunya.   
Atès la importància de caminar cap a un escenari de tancament progressiu de les centrals 
nuclears amb un pla pont que permeti invertir en estalvi i eficiència, subsistir la producció 
energètica amb energies renovables i que a la vegada es plantegin alternatives pels 
territoris que avui en dia viuen al voltant de la producció d'energia nuclear. 
 
Per tot això, el Grup Municipal d’ICV-EUiA proposa al Ple l’adopció del següents 
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ACORDS 
 
Primer.-  Mostrar la solidaritat amb totes les persones damnificades per la catàstrofe 
natural i nuclear provocada pel terratrèmol del passat 11 de març al Japó. 
 
Segon.- Demanar al Govern de l’Estat que agiliti les accions per tal d’aprovar un pla 
progressiu de tancament de les centrals nuclears, i que impulsi les mesures necessàries 
per fer un nou model energètic ecològicament sostenible. 
 
Tercer.- Instar al govern espanyol, tal i com estan fent altres governs europeus, que es 
prenguin les mesures necessàries per garantir la seguretat de les centrals nuclears. 
 
Quart.-  Mostrar el rebuig per la instal·lació d’un Magatzem Temporal Centralitzat de 
Residus Radioactius d’Alta Activitat a Catalunya. 
 
Cinquè.- Reclamar als grups del Congrés dels Diputats que s’estableixi una 
responsabilitat civil il·limitada als propietaris de les centrals nuclears en l’actual   
“Proyecto de Ley sobre responsabilidad civil por daños nucleares o producidos por 
materiales radioactivos” que s’està debatent al Congrés dels Diputats. 
 
Sisè.- Fer arribar aquest acord als presidents i grups polítics amb representació al Congrés 
dels los Diputats i al Parlament de Catalunya, al Departament d’Economia de la 
Generalitat de Catalunya, a la Direcció General d’Energia i Mines, al Consell de 
Seguretat Nuclear (CSN), a l’Agrupació de Municipis en Àrees amb Centrals Nuclears 
(AMAC) i al Consolat del Japó a Barcelona”. 
 

 
Seguidament va fer ús de la paraula el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, el qual 
va començar la seva intervenció indicant en primer lloc que des del seu grup volien mostrar 
també la seva solidaritat amb totes les persones damnificades per aquesta catàstrofe natural, 
lamentant a la vegada les greus conseqüències que se’n derivaven de l’anterior. Dit això, el Sr. 
Ibáñez va dir que li semblava que en aquest punt es presentava una declaració en uns termes 
oportunistes donat el moment, indicant en aquest sentit que el seu grup entenia que una 
instal·lació d’energia nuclear era una instal·lació que comportava un perill, i era justament per 
això que els nivells de seguretat que s’exigien en aquestes instal·lacions, eren molt més elevats 
que en altres tipus d’instal·lacions. Per això, va dir el Sr. Ibáñez, Ciutadans pensava que el que 
s’havia de fer era ni tancar-les totes ni començar a fer-ne de noves a tota màquina, afegint que 
en la seva opinió el que s’havia de fer, com s’havia dit en alguna ocasió en aquest saló de 
sessions, era un mapa energètic, on podíem anar, com hi volíem anar i que estàvem disposats a 
fer, de tal manera que si no es disposava d’un mapa energètic clar i ben establert, no es podrien 
mai tampoc desenvolupar les energies alternatives, perquè tampoc sabríem ni a on, ni quan ni 
com. A continuació, el Sr. Ibáñez va dir que estaven sortint idees molt sostenibles, com per 
exemple el cotxe elèctric, per bé que aquest l’hauríem d’endollar en algun lloc, i l’electricitat 
l’haurien d’obtenir d’alguna banda. A més, havíem patit ja varies pujades en el rebut de 
l’electricitat, amb una de nova prevista per aquests propers dies, la qual cosa, a més de que 
requeria una solució ben propera, no era sostenible pel seu grup, de la mateixa manera que 
pensava que tampoc ho era per la majoria de les famílies espanyoles. Per altra part, va dir el Sr. 
Ibáñez, podia sonar molt bé tancar totes les central nuclears, però i després què, d’on es podria 
treure l’energia que ens mancava? Si alguna cosa s’havia de fer des dels poders públics, era 
posar-hi seny i buscar la millor solució, que no passava necessàriament per la nuclear, sinó 
senzillament, per la millor, tenint en compte el futur i el benestar d’aquest país, que era també el 
de la seva gent. D’altra banda, va dir el Sr. Ibáñez, s’aprofitava la declaració per introduir el 
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tema del magatzem nuclear de residus, per bé en la seva opinió aquesta era una qüestió sobre la 
qual ens podíem enganyar tot el que volguéssim, però la situació actual era que no s’havia 
volgut tirar endavant la construcció d’aquest magatzem de residus, la decisió s’anava allargant 
cada dia, però a dia d’avi teníem les piscines de la central d’Ascó absolutament saturades de 
capacitat, havent-se tingut de canviar la distribució geomètrica dels contenidors existents a 
dintre per augmentar la seva capacitat, fins el punt de que hores d’ara ja no n’hi cabien més, 
assenyalant que aquest sí que era un perill molt greu, perquè només que hi hagués una onada 
que arribés a aquestes piscines, tots el bidons que estaven a l’aire lliure, anirien directament al 
Mar Mediterrani, i aleshores sí que tindríem un problema seriós. A part d’això, la no 
construcció de dot magatzem generava també un altre problema econòmic que considerava 
especialment important, consistent en el fet dels sis milions d’euros diaris que el govern 
espanyol havia d’abonar al Govern francès perquè ens anés guardant els residus nuclears, 
afegint que era aquest el problema més important d’una central nuclear. Així les coses, després 
de reiterar el Sr. Ibáñez el fet d’haver d’abonar sis milions d’euros diaris des de l’1 de gener al 
Govern francès, va afegir que si a sobre, es donés el cas d’un problema important en aquest 
magatzem temporal francès, els Pirineus no aturarien el problema, i immediatament ho tindríem 
aquí amb totes les seves greus conseqüències. Altres països europeus, va dir el Sr. Ibáñez, 
respecte dels quals sempre es deia que eren més avançats que nosaltres, com Holanda, per 
exemple, tenia un magatzem temporal de residus nuclears amb exactament les mateixes 
característiques que el que es va proposar en aquí pel Govern espanyol, i a més estava situat en 
un polígon industrial, això sí, amb unes mesures de seguretat adequades i unes característiques 
específiques, assenyalant a la vegada que dintre de les condicions d’aquest magatzem de 
residus, n’hi havia una de ben curiosa, i era que es tenia de pintar amb un color vermell molt 
viu, amb una condició, cada any aquell color s’havia d’anar suavitzant, amb menys intensitat, 
només per visualitzar perfectament que allò era un magatzem de residus nuclears amb totes les 
garanties exigibles, i que la radiació  a l’interior estava baixant, afegint en aquest sentit que hi 
havien dues maneres d’afrontar els problemes, una, buscant bones solucions, i altre, adoptant 
mesures que podien ser molt ben intencionades, però que no se sap on ens portarien com per 
exemple, el tancament de totes les centrals nuclears. Nosaltres en teníem poques, però que 
havíem de fer, va interrogar-se el Sr. Ibáñez. Per exemple, sempre podríem comprar electricitat 
a França, però si s’adoptava aquesta solució, França construiria noves centrals nuclears, sense 
que aquesta solució ens exclogués del perill. En definitiva, va dir el Sr. Ibáñez, eren temes molt 
seriosos, calia un mapa energètic com deu mana, coherència, desenvolupar les energies 
alternatives, assenyalant en aquest sentit que avui s’havia donat la informació de que aquestes 
havien assolit avui en hora punta un 25 % del consum nacional, que era una dada molt 
important respecte del qual tots ens teníem de felicitar, però dit això, ser coherents, buscar 
solucions i no aprofitar l’avinentesa del moment per adoptar segons quines mesures que ens 
podria anar molt bé per fer uns quants titulars.   
 
 
De la seva banda el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, va dir que seria breu, perquè la 
declaració presentada per ICV-EUiA era concisa, clara i anava al gra en allò que podia afectar 
les centrals nuclears. A aquests efectes, el Sr. Castellano va dir que ja podia avançar que 
donarien suport a la declaració, ja que malgrat que en molts altres aspectes, CiU i ICV-EUiA 
podien tenir visions diferents, en aquesta ocasió la voluntat d’aquesta declaració política no era 
entrar en una picabaralla, ni tampoc pretenia entrar en conflicte, sinó que buscava dues coses, 
una, que ni calia posar sobre la taula, que no era altra que la de la solidaritat amb el poble del 
Japó, respecte el qual pensava que tothom ho estava d’acord, i l’altre, que tothom havia de ser 
conscient del perill de la radioactivitat, del perill derivat del funcionament de les centrals 
nuclears,  però també des de l’enteniment i de la responsabilitat, havíem de saber la societat i el 
temps en el que vivíem, en el qual altres energies algun dia podrien arribar a proporcionar tota 
aquella que ens mancava pel ritme de vida que portàvem, per bé que a data d’avui no ho teníem, 
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sense perjudici de l’evidència de que  la finalitat de la declaració presentada era la d’avançar 
progressivament amb unes mesures concretes, raó per la qual CiU no s’hi podia posar en contra. 
Finalment, i pel que feia al tema del magatzem de residus nuclears, va dir que CiU a nivell 
nacional ja s’hi havia pronunciat, i per tant, coincidien amb la declaració presentada, encara que 
en algun tema podien estar d’acord amb el portaveu de Ciutadans, afirmant en darrer terme 
respecte d’aquest últim que, de vegades, no sabia que li feia més por, si la radioactivitat de les 
centrals nuclears o la radioactivitat antilinguística que de vegades provocaven. 
 
 
Per la seva part la Sra. Marta Jiménez, en nom d’ERC, va dir que el seu grup donaria suport a la 
declaració, en primer lloc per mostrar la seva solidaritat amb el poble del Japó, afectat gaire bé 
per tres catàstrofes consecutives d’una manera brutal, un terratrèmol, un tsunami i un important 
incident en una central nuclear, l’abast del qual avui encara no es podia preveure, indicant que 
era una llàstima haver de parlar d’aquests temes just quan precisament passaven aquestes 
desgràcies, per bé que aquestes, dissortadament, passaven de veritat, assenyalant que el que ens 
havia de fer pensar quan succeïen, més enllà de si era oportú o bé oportunista parlar-ne, era que 
n’havíem d’extraure determinades lliçons. I en aquest sentit, la primer lliçó que se’n podia 
extraure d’aquest accident succeint al Japó era que fins ara, de moment ningú podia dir quin en 
seria exactament el seu abast, ningú sabia ben be que passaria i com s’acabaria, indicant que 
aquest era un dels grans problemes de l’energia nuclear, atès que els seus efectes, per molt que 
es podessin preveure, el cert era que encara no havia passat prou temps des de que funcionaven 
les centrals nuclears per poder saber exactament quins eren tots els seus efectes negatius, fins el 
punt que hi havien bastantes opinions científiques en el sentit de que eren molts més dels que 
fins ara s’havien constatat. Dit això, la Sra. Jiménez va manifestar que ara no es podia proposar 
alegrament una apagada general de totes les centrals nuclears, perquè el nostre mapa energètic 
era el que era i les nostres necessitats energètiques eren també les que eren, però sí que, i la 
declaració anava en aquest sentit, s’havia de començar a proposar de manera urgent justament el 
que comentava el Sr. Ibáñez, començar a dibuixar quin havia de ser el nostre mapa energètic, 
d’on trauríem l’energia quan ja no es podessin obrir més centrals nuclears,  quan s’haguessin de 
tancar les que teníem, quan haguessin trobat altres sistemes i altres fonts d’energia, sostenibles, 
renovables, o com a mínim, no contaminants. Tanmateix. va dir la Sra. Jiménez, això encara no 
s’estava fent d’una manera seriosa, quan ara era el moment, quan passaven coses com aquestes, 
per desgràcia, que ens havíem de posar a parlar seriosament d’aquests temes, ja que si davant 
d’una evidència tant gran com la que ens venia del Japó, no érem capaços de seure i parlar-ne, 
quan  ho faríem. Potser a banda de buscar fonts alternatives, s’hauria de pensar seriosament en 
conscienciar-nos  que no podíem continuar augmentat la nostra demanda energètica de la 
manera que ho estaven fet, que havíem de buscar models de vida, no només models energètics, 
sinó models de vida alternatius que ens permetessin mantenir un consum energètic raonable i 
dins dels límits del que era sostenible pel planeta, sense haver de recórrer a energies dubtoses, 
assenyalant en aquest sentit que per ERC l’energia nuclear era encara una energia molt dubtosa, 
atès que ningú podia afirmar al 100 %, ni molt menys donar dades definitives sobre la seva 
evolució, sobre com acabaria i quan durarien els seus efectes,. Per tant, la Sra. Jiménez va dir 
que era oportú, no oportunista, parlar d’aquests temes en aquests precisos moments, malgrat el 
dolor i la consternació que havia provocat la tragèdia del Japó, justament per intentar que 
aquestes coses no tornessin a passar, però també per admetre que no dominàvem la natura, que 
no teníem recursos per enfrontar-nos-hi quan aquella es desfermava, i per això, calia ser molt 
prudents, saber a què jugàvem i a què ens enfrontàvem realment,. En definitiva, la Sra. Jiménez 
va dir que el grup d’ERC donaria suport a la declaració, perquè estaven convençuts que era el 
millor moment per posar-se’n a parlar, malgrat la desgràcia que s’estava vivint al Japó. 
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Per altra part la Sra. Raquel Sánchez, en nom del PSC, va dir que el seu grup votaria a favor, ja 
que s’havien recollit tot un seguit d’esmenes que s’havien presentat per part del seu grup, i que 
reflectien el seu posicionament en aquest sentit. Així les coses, la Sra. Sánchez va dir que 
compartien la valoració i la descripció de les tràgiques conseqüències que l’accident de la 
central nuclear de Fukushima havia generat i encara estava generant a milers i milers de 
ciutadans, com també la medi ambient. Tanmateix, la Sra. Sánchez va dir que el seu grup 
considerava que era amb calma i sense alarmisme que calia examinar i avaluar també quines 
podien s4r les conseqüències i els riscos que les centrals nuclears de característiques similars o 
idèntiques es trobaven a l’Estat espanyol. Com a socialistes – va dir la Sra. Sánchez –, optaven 
decididament per un model energètic sostenible, per bé que tampoc es podes obviar que 
l’energia nuclear ens havia permès durant molt de temps dotar-nos d’energia, encara ens ho 
permetia i havia produït milions de quilovolts quan no teníem fons energètiques d’una altre 
mena, o quan aquestes no podien garantir un subministrament total d’energia elèctrica. En 
aquest sentit, des del PSC, reiteraven que calia avançar en el tancament progressiu de les 
centrals nuclears, però buscar alhora totes aquelles altres mesures que permetessin el 
subministrament d’energia elèctrica amb un nou model que aprofités els recursos renovables. 
Però per altra part, va dir la Sra. Sánchez, també volien deixar ben palès que tot i que estaven en 
contra de la instal·lació d’un magatzem nuclear temporal de residus, també des de la seva 
responsabilitat pública i política no podien deixar de banda que, ara par ara, i amb la situació 
actual que teníem, calia buscar una solució urgent als residus que ara per ara van acumulant-se 
en piscines inadequades; aquests s’havien de magatzemar en un lloc segur, això era evident, i n 
aquesta línia, va dir la Sra. Sánchez, el Govern espanyol hi estava treballant. 
 
En darrer terme, va tornar aprendre la paraula la Sra. Emma Blanco, en nom d’ICV-EUiA, la 
qual va manifestar que en relació a la intervenció del Sr. Ibáñez, que cada dia la sorprenia més, 
ja que o bé tenia una memòria selectiva molt peculiar, o bé abans no es preocupava dels temes i 
ara sí, donant la impressió que quan el Sr. Ibáñez es preocupava dels temes, semblava que 
només el seu partit era el que feia coses, assenyalant la Sra. Blanco que sobre el tema de les 
energies renovables i les alternatives a les nuclears, feia ja més de trenta anys que primer amb el 
PSUC, i després amb Iniciativa, ja s’estava demanat un nou model energètic, i per tant, no era 
cap cosa nova que se li acabava d’ocórrer al Sr. Ibáñez. Així mateix, i respecte de l’anterior 
afirmació del Sr. Ibáñez segons la qual aquesta declaració era oportunista,  la Sra. Blanco va dir 
que s’estimava molt la seva vida, la dels seus companys i la de la resta del planeta, afegint que 
en cap cas havien pretès aprofitar-se del que havia passat al Japó per tractar aquesta qüestió, ja 
que com havia dit, portaven molts anys reclamant en tancament de les centrals nuclears i 
reclamant propostes de models energètica alternatius. A més, titllar la declaració d’oportunista 
quan tots els països estaven pendents de l’evolució dels aconteixements al Japó, no era 
oportunisme, recordant que mentre que els nens aprenien de l’experiència, semblava que en 
alguns adults això no era així, per bé que hi havien experiències que haurien de ser de sabiduria 
col·lectiva, al menys per encetar les reflexions que fa molts anys, alguns ja feien. D’altra banda, 
i en relació a l’afirmació del Sr. Ibáñez de que hi havien dues maneres de fer política, la Sra. 
Blanco va dir que sí, que efectivament això era cert, una consistent en fer populisme i córrer 
quan no es tenia un model concret o una alternativa al que passava,  i aleshores el que es feia era 
posar pegats, i altra, que era tenir criteri, defensar uns valors i uns models, afegint que només 
calia veure el que estava passant a Alemanya en relació al tancament de centrals, manifestant 
finalment que per ICV-EUiA, la seva aposta de fer política era la de tenir un model molt clar, 
ecològic i d’esquerres, i no només a la ciutat, sinó al país i al mon. Respecte del tema de les 
nuclears, la Sra. Blanco va dir que volia expressar quin era el seu posicionament, sense perjudici 
d’agrair els vots positius de la resta de partits, assenyalant que es tractava d’una demanda que 
no podia esperar més, consistent en el tancament progressiu de les centrals nuclears, que havia 
d’esdevenir l’objectiu fonamental de la nostra societat, perquè juntament amb el fracàs 
econòmic i tecnològic que s’havia demostrat, l’energia nuclear havia causat ja greus problemes 
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a la salut pública i al medi ambient, accidents nuclears, generació de residus radioactius, 
impossibles d’eliminar i que ara ens havien de preocupar on els posàvem, i a més, contribuïa a 
la proliferació de les armes nuclears, un tema respecte del qual també estaven en contra. En 
aquest sentit, la Sra. Blanco va dir que era important que el Govern espanyol complís el seu 
compromís d’elaborar ja el calendari de tancament de les centrals nuclears, afegint que pel que 
feia a la resta de preocupacions expressades pel Sr. Ibáñez, li va recomanar que tornés a llegir el 
text que presentaven, en el qual es demanava un pla progressiu de tancament amb l’elaboració 
d’un model energèticament i ecològicament sostenible, a la vegada que es demanava també, a 
l’igual que altres Estats europeus,  que el nostre prengués mesures per garantir la seguretat de 
les centrals nuclears, afegint la Sra. Blanco  que no es posaria ara a definir si s’havia de pintar 
de vermell o de groc, indicant finalment que si el Sr. Ibáñez anava llegint es podria quedar 
tranquil, perquè tot el que comentava estava recollit en la declaració. Com a conclusió, la Sra. 
Blanco va dir que avui es manifestava en contra de les nuclears, manifestant però que esperava 
haver d’estar molts anys en tornar a fer aquest debat i tornar a demanar que es complís amb el 
calendari previst respecte del tancament de les centrals nuclears a casa nostra.   

 
---------- 

 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
dinou hores, trenta minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
   
           L’Alcalde                                                                                             El Secretari 
 
 
 
 
 
Joaquim Balsera García                                                                     Guillermo de Prada Bengoa 
 
 
 


